
Postbus 26     9980 AA Uithuizen     088 345 8888     gemeente@hethogeland.nl     www.hethogeland.nl  

 

 

 

Raadsvoorstel 
         
 

Onderwerp: Onderhoud kunstgrasvelden 
Datum: 23 oktober 2024 
Agendapunt: 14 
Behandeling: Besluitvormend 
Portefeuille- 
houder(s):  Wethouder S. van Keijzerswaard 
Steller: Hildenbrant, Nanne  
Zaaknummer: Z.HHL.086815  

 
 
 

1. Samenvatting 
De gemeente Het Hogeland is een groot aantal sportvelden rijk. Hierin zit een variatie in 
kunstgras velden en in grasvelden. De kunstgrasvelden zijn van belang voor de sport om 
langer door te kunnen spelen en meer speeluren te kunnen maken. Een kunstgrasveld kan 
langer gebruikt worden doordat onze inwoners ook in de wintermaanden en regendagen op 
een kunstgrasveld kunnen en mogen spelen. De kunstgrasvelden ondergaan een 
periodieke inspectie en een bijbehorend onderhoudsadvies. Uit dit advies is gebleken dat 
diverse sportvelden niet meer aan de gestelde veiligheidsnormen en sporttechnische 
normen voldoen. Voor enkele velden is inmiddels een tijdelijke dispensatie aangevraagd om 
nog wel officiële wedstrijden te mogen spelen.  
 
2. Gevraagd of voorgesteld besluit 

1. De gemeenteraad voor te stellen om het bij de Voorjaarsnota 2024 opgenomen 
extra investeringskrediet van € 1.560.000 euro vrij te geven; 

2. In aanvulling op het in de Voorjaarsnota 2024 opgenomen bedrag (€ 1.560.000 (2 x 
€ 780.000)); de gemeenteraad verzoeken een aanvullend krediet van € 141.000 
beschikbaar te stellen en de hieruit voortvloeiende kapitaallasten mee te nemen in 
de begroting 2025. 

 
3. Inleiding 
3.1 Aanleiding 
Uit onderzoek is gebleken dat we meerdere kunstgrasvelden moeten renoveren. Dat wil 
zeggen dat we de kunstgrasmat moeten vervangen en bij enkele velden ook de 
sporttechnische laag moeten verbeteren. De sporttechnische laag zorgt ervoor dat een 
sport blessure vrij uitgevoerd kan worden. Daar waar SBR rubber is toegepast in het 
verleden willen we het rubber uit de keten verwijderen. Hoewel dat nu nog geen verplichting 
is, wordt dit al wel geadviseerd en binnen afzienbare tijd wordt het wel verplicht gesteld. 
 
3.2 Bevoegdheid raad 
Uw raad heeft op grond van het budgetrecht de bevoegdheid om financiële middelen 
beschikbaar te stellen. 
 
 
3.3 Wettelijk of beleidskader 
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De eisen van de sportbonden voor kunstgrasvelden zijn hier van toepassing 
- Voetbal (KNVB) 
- Hockey (KNHB) 
- Tennis (KNLTB) 

 
3.4 Historische context 
N.v.t. 
 
4. Beoogd resultaat (of effect) 
De vervanging van 7 kunstgrasvelden en de realisatie van 1 nieuw kunstgrasveld. De 
velden voldoen dan weer aan de eisen die de verschillende sportbonden stellen aan 
kunstgrasvelden. 
 
5. Toelichting 
5.1 Argumenten/motivering 
Uit onderzoek blijkt dat veel velden niet meer voldoen aan de gestelde eisen van de 
sportbonden. Het niet voldoen aan de eisen lopen de sportclubs risico op uitsluiting van 
officiële wedstrijden en hebben de sporters een verhoogd risico op blessures. 
 
5.2 Risico’s 
N.v.t. 
 
6. Financiële aspecten en wijze van dekking 
Vanuit het meerjarenonderhoudsplan (MJOP) is er reeds een budget beschikbaar gesteld 
van €837.000, vanuit het verdiepend onderzoek zijn de exacte maatregelen, veelal 
intensievere, vastgesteld. Uit de raming die is opgesteld na het verdiepende onderzoek blijkt 
dat we voor het werk €2.538.000,- benodigd zijn. Het beschikbare budget niet 
kostendekkend is. Om deze reden is in de voorjaarsnota aanvullend krediet aangevraagd 
om de noodzakelijke maatregelen correct en adequaat uit te voeren. De verhoging van de 
kosten heeft meerdere oorzaken 

- De grondstoffen voor de kunstgrasvelden zijn fors omhoog gegaan. Diverse 
nieuwberichten door het land laten ook zien dat het onderhoud aan de 
kunstgrasvelden flink zijn verhoogd.  

- Extra uit te voeren bodem/milieuonderzoeken 
- Verplichting om rubber uit de keten te verwijderen (rubber wordt gezien als een 

sterk vervuilend product) 
- Verbeteren van de “sporttechnische laag” (dit was in de MJOP niet voorzien, maar 

blijkt wel noodzakelijk) 
- Uitbreiding van de scope voor het nieuwe veld bij de Heracliden (Ca € 700.000,-) 

 
Totaal benodigd  € 2.538.000 

Reeds beschikbaar  € 837.000,- 
   

Extra benodigd  € 1.701.000,- 
 
Op basis van het reeds beschikbare, bestede en benodigde budget vragen is een extra 
investering nodig. Het extra benodigde budget wat benodigd is bedraagt €1.701.000,-. Dit is 
inclusief de vervanging van het veld voor de Heracliden.  
 
De verwachting is wel dat het veld voor de Heracliden gefinancierd kan worden van PAWOZ 
gelden. Om geen vertraging op te lopen in de planning en voortvarend te starten willen we 
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hier niet op wachten. Als de PAWOZ gelden vrij komen zal het vrij gegeven budget terug 
vloeien naar de gemeente. 
 
7. Inbreng belanghebbenden 
N.v.t. 

8. Vervolgtraject 
8.1 Uitvoering 
In 2024 is inmiddels gestart met de vervanging van het veld bij HC Bedum. De planning is 
om ook het trainingsveld van V.V Warffum en het nieuwe veld voor de Heracliden op te 
starten in 2024. De overige velden worden dan in overleg met de verenigingen in 2025 
uitgevoerd. 
 
8.2 Tijdspad 
N.v.t. 
 
8.3 Communicatie 
Wensen en afstemming wordt in goed overleg gedaan met de sportclubs 
 
8.4 Evaluatie 
N.v.t. 
 
Bijlage(n): 
N.v.t 
 
  
Winsum, 17 september 2024  
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Het Hogeland, 
 
Gemeentesecretaris,    Burgemeester, 
 
 
 
Paul van Vilsteren    Henk Jan Bolding 
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